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Aanwezig: VVS: Tineke Rombout, Harriet Haakma Wagenaar, Mirjam Koevoet 
Stadsdeel: Jan Henrik Frieling, Carolien Elbers, Alma Kennis (ontwerp) en Ronald 
Buiting (bomen)

Alma Kennis en Ronald Buiting hebben het plan voor herinrichting van de Oostoever 
Sloterplas tot in detail toegelicht.

Puntsgewijs hebben we alle voors en tegens van ontwerpbeslissingen besproken. Na 
het gesprek is de VVS tot de conclusie gekomen dat het voorliggende plan niet 
voldoet aan de uitgangspunten van de VVS: behoud van het Sloterpark als 
cultuurhistorisch landschapsarchitectonisch monument. Bovendien is het park als 
centrum van 1 van de 30 wederopbouwgebieden van Nederland, aangewezen door 
de RCE, van nationaal belang). Groot onderhoud is nodig maar zo’n ingrijpende 
herziening van het bestaande concept mag niet aan de orde zijn.

De VVS heeft op de volgende punten bezwaren:

- De hoofdopzet van de ruimtelijke opbouw van besloten bospartijen en open 
speelweiden verdwijnt. Daarvoor in de plaats komt een park met een zonering 
evenwijdig aan de oeverlijn. Deze zonering vermindert de afwisseling en 
ruimtelijke beleving op de routes door het park. De VVS pleit voor behoud van 
de ruimtelijke hoofdopzet. Van belang daarin zijn open speelweiden: een open 
speelweide aan het Christoffel Plantijnpad met zichtlijnen naar de overzijde 
van de plas, een open speelweide aan de Oostoever, die ruimtelijk doorloopt 
in het Kröller Muller park en een open speelweide op de kop ( bij het oostelijk 
bastion).

- Het fietspad vanaf de Robert Fruinlaan wordt rechtdoor tot aan het rondje 
Sloterplas getrokken. Het Christoffel Plantijnpad zal pas in het park beginnen 
(als afslag van het Robert Fruinpad). De VVS vindt het doortrekken van het 
fietspad in tegenspraak tot de zorgvuldige enscenering van routes door de 
lengte van het park waarbij vooral gezocht is naar verrassing en waar deze 
directheid door de oorspronkelijke ontwerpers gemeden is. Dat daarbij de 
bijzondere waaiervormige bomenstructuur in de huidige bocht van het 
Christoffel Plantijnpad verdwijnt en wordt vervangen door 3 of 4 evenwijdige 
rijtjes lindes vinden we onbegrijpelijk. De wens om direct zicht op de plas te 
hebben vanuit de Robert Fruinlaan omdat dit een hoofdingang van het park is 
bestrijden we: het park heeft juist geen hoofdingang, maar een zorgvuldig en 
verrassend gecomponeerde overgang met de buurten. Het hoofdmoment van 
het park is de monumentaal vormgegeven noordoever inclusief rotonde.

- We maken ons grote zorgen over het beeld van het groen dat door ontwerpers 
wordt verteld. Na kap van slechte bomen en herplant van heesters zullen de 



massieve bosvakken verleden tijd zijn. Daarvoor in de plaats komen 
heestervakken met af en toe een overgebleven boom. We pleiten voor het 
opnieuw aanplanten van bosvakken die wel beheerd gaan worden. Deze 
aanplant moet gefaseerd uitgevoerd worden om een parkbos van gevarieerde 
leeftijd te laten ontstaan. De oostzijde van het Sloterpark is de enige zijde met 
parkbos van enig formaat. Dit willen we zo houden.

- Het gekozen assortiment geeft natuurwaarden, maar de beeldwaarde is iets 
minder. Op dit moment ondersteunen boomsoorten de ruimtelijke structuur. Te 
noemen zijn de berken die met hun witte bast de kruisingen van paden doen 
‘oplichten’. In het voorliggende plan is hier van geen sprake. Er worden 
bloesemende soorten (sleedoorn) toegevoegd, of soorten met grote 
natuurwaarde (gagel) maar dit zijn landschappelijke soorten die veel in de 
Flevopolders te vinden is en uit het gesprek met ontwerpers is gebleken dat 
deze soorten geen relatie met de ruimtelijke structuur zullen hebben. Het is 
moeilijk om met deze landschappelijke soorten daar een mooi parkbos te 
maken, waarbij de beplanting de ruimtelijke structuur ondersteunt. Overigens 
zijn de voorgestelde tamme kastanjes en walnoten geen inheemse soorten en 
passen deze niet bij het idee om alleen inheemse soorten aan te planten.

- We vinden de maat en schaal van de speelstrip te groot en niet passen bij de 
ruimtelijke opzet van het park. Speelvoorzieningen zijn vooral te vinden in de 
omliggende woonbuurten of als schakel naar deze woonbuurten. Het idioom 
van de strip past niet in en bij de ruimtelijke opzet van het park van 
afwisseling, verrassende doorzichten, kleine plekken.

- We kunnen ons (samen met de belangenvereniging VHS van de 356 
aangrenzende woningen) niet vinden in de inrichting van de speelweide 
tegenover het Bakhuizen v/d Brinkhof. De in het gelid staande abelen lijken 
meer verkeerswegen te begeleiden dan bedoeld voor de door de buurt 
gewenste open weide om te voetballen, te vliegeren en sportdagen te houden. 
Het is een ontwerpmiddel dat we alleen aan de noordzijde vinden aan de kop 
van het park. Ook de verharde looproutes naar de plas over die weide zijn in 
tegenspraak met het idee van een speel-en ligweide en ook met het huidige 
uitgangspunt: hoe minder verharding hoe beter. Hiermee wordt het 
oorspronkelijk ontwerp waarin het park ruimtelijk aansluit op de bebouwing 
geweld aangedaan. Enkele groepen bomen voor schaduw kunnen we ons 
voorstellen, zo lang deze ondergeschikt zijn aan de grote maat van de 
speelweide. Dat in het voorliggende plan delen van de bosvakken aan de zijde 
van het Christoffel Plantijnpad worden gekapt om een zone speelgroen te 
creëren vinden we een slecht idee. De evenwijdigheid van de zones doet 
afbreuk aan de kwaliteiten en belevingswaarde van het park.



- Ook kwam nog ter sprake de door een VHS-lid gevonden kapvergunning voor 
alle boomgroepen die op de koppen staan van de hoven van het Bakhuizen 
van den Brinkhof, ten oosten van het Christoffel Plantijnpad én zelfs een 
aantal solitaire bomen in de hoven zelf. In het ontwerpvoorstel is dit niet 
aangegeven en is nooit gecommuniceerd, ook in het HLW niet. Geantwoord 
werd dat dit meteen meegenomen wordt met de renovatie van het park en dat 
de bomen op dezelfde plek in dezelfde vorm (in het verlengde van de 
bebouwing) zullen terugkomen.

- Naar aanleiding van protest van bewoners van de wijk tussen het Kröller 
Müllerpark en de Robert Fruinlaan- tegenover het Sloterpark, werd ons 
verzekerd dat het bosplantsoen in de hoek van de Oostoever en het 
Christoffel Plantijnpad terug zal komen. (Over de geplande kiosk daar wordt 
niet meer gesproken; hoewel deze wel in het nieuwe bestemmingsplan is 
opgenomen.)

- Wij vinden dat het voorliggende nieuwe concept grondig moet worden herzien.

Bestuur Vereniging Vrienden van de Sloterplas


